

## 关于以色列/巴勒斯坦问题你应该知道的六点内容

以下内容由加拿大全国性草根组织成员，温哥华独立犹太人之声（英文简称IJV）提供。IJV认定以色列人与巴勒斯坦人是平等的，以色列应结束对巴勒斯坦的占领。我们代表的是数以千计的加拿大犹太人，支持以色列/巴勒斯坦实现公正的和平。

1) 与其他社区一样，犹太社区是多元化的，并非只有一种声音。没有哪一个犹太组织可以代表所有的犹太人。犹太社区中有支持以色列的，对错且不论，但是，也有许多犹太人强烈反对以色列对待巴勒斯坦人的方式。IJV说，当前正在发生的对加沙的轰炸和毁灭打击是以色列长期对巴勒斯坦人采取的集体惩罚做法的延续。必须立即停止。必须实行永久停火。军事行动无法解决以色列和巴勒斯坦问题。

2) 几个世纪以来，欧洲犹太人在欧洲饱受压迫、谋杀。数百万人在二战的纳粹大屠杀中丧生。这些与巴勒斯坦人没有任何关系。欧洲犹太人在十九世纪末来到巴勒斯坦。他们像其他定居北美和南美的欧洲殖民者一样，将这块土地上的原住民（巴勒斯坦人）赶出了这片土地。这些被称为犹太复国主义者的欧洲犹太殖民者，为建立以色列国，在1948年驱逐了750,000巴勒斯坦人并摧毁了500个巴勒斯坦村庄。支持他们的正是那些曾在中国和其他亚洲国家实行殖民统治的欧洲列强。而他们却指望让巴勒斯坦人来为当年的纳粹大屠杀付出代价。

3) 由此可见，以色列和巴勒斯坦人之间的冲突并不是在2023年10月7日开始的。哈马斯不是这场冲突的始作俑者。自1948年以色列压迫和杀害数千名巴勒斯坦人开始，以色列就开启了冲突。哈马斯的袭击是对以色列残酷手段的回应：自1967年以来，约旦河西岸一直被以色列军队占领，以色列在被占领的巴勒斯坦土地上建造定居点。而巴勒斯坦人则面临检查站、旅行限制、房屋拆毁、任意拘留，所有这些都只因为他们不是犹太人。成千上万的巴勒斯坦政治犯被关押在以色列监狱中。另有数千人被谋杀。加沙是一个由以色列监视和控制的露

天监狱。

4) 以色列目前在加沙的屠杀是这种残酷手段的延续。以色列在加沙展开的不是“自卫”行动，他们已经杀害了3万多名巴勒斯坦平民，其中大多数是妇女和儿童。他们轰炸医院、学校、清真寺和教堂，杀害医护人员、教师、诗人和文化工作者；摧毁或严重破坏了加沙的大部分住房；阻碍援助物资到达加沙人民手中。因此，饥饿和疾病正在蔓延。作为一个犹太组织，我们说：以色列人不是以色列/巴勒斯坦冲突的受害者。以色列是压迫者。虽然哈马斯10月7日的一些行动显然是非法的，但它们绝不能为以色列正在进行的屠杀提供任何理由。加沙的毁灭是以色列及其在加拿大的支持者灵魂上的污点。

5) 以色列人权组织 Btselem 表示，约旦河和地中海之间存在“犹太人对巴勒斯坦人的至高无上”机制。仅仅因为他们是犹太人，以色列犹太人就比生活在同一地区的巴勒斯坦人享有更多的权利和特权。以色列犹太人与巴勒斯坦人受不同的法律管辖。Btselem 称这种制度为种族隔离。以色列的种族隔离与以色列在加沙的种族灭绝行动受到美国的资助和支持，也得到了我们自己（加拿大）政府的支持。加拿大政府继续向以色列出售武器。这种支持是可耻的，必须停止。

6) 以色列/巴勒斯坦问题的长期解决方案是什么？很简单：生活在约旦河和地中海之间的所有人享有平等、人权和民主。目前有六百八十万以色列犹太人和六百八十万巴勒斯坦人居住在这一地区，但巴勒斯坦人是二等公民或无国籍人。以色列必须结束对巴勒斯坦领土的军事占领，给予巴勒斯坦人与以色列犹太人相同的权利和特权。



## SIX THINGS YOU SHOULD KNOW ABOUT ISRAEL/PALESTINE

Presented by Independent Jewish Voices (IJV) Vancouver, part of a national grassroots Jewish organization that believes in equality for Israelis and Palestinians and an end to the Israeli occupation of Palestine. We represent the thousands of Canadian Jews who support a just peace in Israel/Palestine.

- 1) The Jewish community, like other communities, is diverse and does not speak with one voice. There is no one Jewish organization that speaks for all Jews. Some in the Jewish community support Israel, right or wrong, but many other Jews are strongly opposed to the Israeli treatment of the Palestinians. IJV says that the current bombing and destruction of Gaza is the continued collective punishment of the Palestinian people by Israel and must stop immediately. There must be a permanent ceasefire, there is no military solution.
- 2) For centuries, European Jews were oppressed and murdered in Europe. Millions were killed in the Nazi Holocaust in WW2. This had nothing to do with the Palestinians. The European Jews came to Palestine at the end of the 19th century. They, like other European colonists who settled North and South America, drove the indigenous people (the Palestinians) off the land. These European Jewish colonizers, called Zionists, expelled 750,000 Palestinians and destroyed 500 Palestinian villages in 1948 in order to found the state of Israel. They were supported by the very European powers that colonized China and other parts of Asia and who wanted the Palestinians to pay for the Nazi holocaust.
- 3) Thus the conflict between Israel and the Palestinians did not begin on October 7, 2023. Hamas did not start this conflict. Israel started it by oppressing and killing thousands of Palestinians since 1948. The Hamas attacks were a response to this brutal Israeli treatment. Since 1967 the West Bank has been occupied by Israeli troops and Israeli settlements on stolen Palestinian land. Palestinians face check points, travel restrictions, house demolitions, arbitrary detention all because they are not Jewish. Thousands of Palestinian political prisoners are in Israeli jails. Thousands more have been murdered. Gaza is an open air prison, monitored and controlled by Israel.
- 4) The current Israeli slaughter in Gaza is a continuation of this brutal treatment. Israel is not “defending” itself in Gaza. It has killed over 30,000 Palestinian civilians, most of whom are women and children. It is bombing hospitals, schools, mosques, and churches. It is killing health care workers, teachers, poets and cultural workers. It has destroyed or severely damaged most of the housing in Gaza. It is blocking aid from reaching the people in Gaza so starvation and disease are setting in. As a Jewish organization, we say that the Israelis are not the victims in Israel/Palestine. Israel is the oppressor. While some Hamas actions on October 7 were clearly illegal, they provide no justification for the ongoing Israeli slaughter. The destruction of Gaza is a stain on the soul of Israel and of its supporters in Canada.
- 5) Btselem, the Israeli human rights organization, says that there is “Jewish supremacy over the Palestinians” between the Jordan River and the Mediterranean Sea. Israeli Jews have more rights and privileges than Palestinians living in the same area simply because they are Jewish. Israeli Jews are governed by different laws than Palestinians. Btselem calls this system apartheid. This Israeli apartheid and the Israeli genocide in Gaza is funded and supported by the US. It also is supported by our own government which continues to sell arms to Israel. This support is shameful and must stop.
- 6) What is the longterm solution in Israel/Palestine? It is simple: equality, human rights and democracy for all people living between the Jordan River and the Mediterranean Sea. Currently there are 6.8 million Israeli Jews and 6.8 million Palestinians living in this area but Palestinians are second class citizens or stateless. Israel must end the military occupation of Palestinian Territories and grant the same rights and privileges to Palestinians as it does to Israeli Jews.

Neil Naiman, Chair  
Vancouver chapter, Independent Jewish Voices Canada  
neilnaiman@gmail.com